
1

Pagina 1 van 3
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 FNV 
 Mevrouw Van der Aar en mevrouw Boufangacha 
 Postbus 9208
 3506 GE  Utrecht

Datum 19 augustus 2022
Onderwerp Ultimatum

Geachte mevrouw van der Aar en mevrouw Boufangacha, 

In uw brief van 7 juli jl. luidt u de noodklok over de kritieke toestand binnen de 
jeugdbescherming. Ik herken de door u geschetste problematiek en het besef dat 
het in het jeugdbeschermingsstelsel piept en kraakt. Ik zie dat de druk op de 
jeugdbeschermers toeneemt en onhoudbaar wordt. Ik vind het belangrijk dat 
kinderen en ouders die te maken krijgen met een jeugdbeschermingsmaatregel 
de juiste en tijdige zorg en ondersteuning krijgen. Dat staat al te lang onder druk 
en daar maak ik mij grote zorgen over. De Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd 
(IGJ) en de Inspectie Justitie en Veiligheid (IJenV), die toezicht houden op de 
kwaliteit van de jeugdzorg, hebben ook meerdere malen hun zorgen hierover 
geuit.
 
Gecertificeerde Instellingen (GI’s) hebben steeds meer moeite om tijdig te starten 
met de uitvoering van een kinderbeschermingsmaatregel en om een vaste 
jeugdbeschermer voor kinderen beschikbaar te hebben. Jeugdbeschermers 
kampen met een te hoge werkdruk door een tekort aan personeel. Ook is de 
complexiteit van de zaken toegenomen, onder andere door een toenemende 
juridisering van de jeugdbescherming en een toename van het aandeel van 
complexe echtscheidingsproblematiek. Ook is passende gespecialiseerde 
Jeugdzorg niet altijd tijdig beschikbaar. Dit betekent dat de ontwikkelings- of 
veiligheidsbedreiging van kinderen kan toenemen. Daarnaast heeft het ook effect 
op de jeugdbeschermers zelf. Jeugdbeschermers doen hun werk vol overgave 
maar zij werken al te lang onder te hoge druk en kunnen daardoor niet altijd de 
zorg, tijd en ruimte bieden die nodig is voor de begeleiding en ondersteuning van 
kinderen en ouders. Door deze toenemende druk en het verslechterde imago 
verlaten veel jeugdbeschermers de sector en is het lastig nieuwe 
jeugdbeschermers te enthousiasmeren en te werven. 

De continuïteit van de jeugdbescherming staat onder druk en dat is nadrukkelijk 
een gedeelde verantwoordelijkheid. Oplossingen voor deze problematiek vragen 
extra inspanningen van het Rijk, gemeenten en GI’s. In het commissiedebat 
Jeugd van 18 mei jl. heb ik dit met de Tweede Kamer besproken en mijn 
regionale en landelijke aanpak toegelicht per brief.1 
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Bij beantwoording de datum 
en ons kenmerk vermelden. 
Wilt u slechts één zaak in uw 
brief behandelen.
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Ik zet diverse maatregelen in om de continuïteit van de GI’s te waarborgen. 
Samen met het ministerie van Volksgezondheid Welzijn en Sport (VWS) en de 
Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) werk ik aan structurele 
verbetering van het jeugdbeschermingsstelsel via het Toekomstscenario kind- en 
gezinsbescherming en de Hervormingsagenda Jeugd. Het scenario is gericht op 
een integrale, gezinsgerichte aanpak waarmee zoveel mogelijk wordt voorkomen 
dat kinderen doorstromen naar de jeugdbescherming en tegelijkertijd wordt een 
nieuwe manier van werken ontwikkeld die overlap van taken wegneemt. Dit zal 
op termijn de druk op de jeugdbescherming flink moeten verminderen. Samen 
met alle betrokkenen werken we aan een versnelling van de ontwikkeling van het 
scenario. 

Tegelijkertijd zijn er ook nú oplossingen nodig die ervoor zorgen dat er voldoende 
goede jeugdbeschermers zijn die tijd en ruimte hebben om hun werk in de 
intensive care van de jeugdzorg goed te doen. Kinderen hebben tijdig 
bescherming en passende hulp nodig. Daarom heeft het Rijk in elke 
jeugdbeschermingsregio gesprekken gevoerd met de verantwoordelijke 
gemeenten en GI’s om afspraken te maken over het waarborgen van de kwaliteit 
en continuïteit van de GI’s. In de overleggen is vooral gesproken over het 
verlagen van werkdruk, tijdige jeugdhulp en behoud van personeel. De 
gesprekken hebben ons laten zien dat de nood hoog is en dat het echt 
noodzakelijk is om te komen tot minder werkdruk. Er zijn op korte termijn 
oplossingen nodig die ervoor zorgen dat jeugdbeschermers tijd en ruimte hebben 
om hun werk met plezier en goed uit te voeren en dat er jeugdhulp beschikbaar is 
die zij kunnen (laten) inzetten.

Op basis van de uitkomsten van deze gesprekken werk ik, samen met het 
ministerie van VWS, de GI’s en de VNG, extra maatregelen uit die op korte 
termijn kunnen bijdragen aan een oplossing voor het verminderen van de 
werkdruk bij jeugdbeschermers. 

Medio september 2022 wordt de Tweede Kamer geïnformeerd over de uitkomst 
van deze gesprekken en de voorgestelde extra maatregelen. Met deze extra 
maatregelen moet de negatieve spiraal worden doorbroken die noodzakelijk is om 
de continuïteit en kwaliteit van de jeugdbescherming te borgen. De maatregelen 
moeten GI’s in staat stellen om binnen afzienbare tijd een significante verlaging in 
werkdruk te realiseren.

Op landelijk niveau zijn daarnaast al diverse acties ingezet:
 Ik zet een stimuleringsregeling op die de zij-instroom binnen de 

jeugdbescherming zal bevorderen. Op grond van deze regeling kunnen 
werkgevers een tegemoetkoming aanvragen voor de bekostiging van de 
opleiding en het inwerken van een zij-instromer. Op deze manier kunnen 
meer potentiële jeugdbeschermers worden aangetrokken waardoor de 
werkdruk zal verlagen. 

 De jeugdautoriteit inventariseert in mijn opdracht succesfactoren en good 
practices en zal GI’s en gemeenten helpen concreet en actiegericht 
hiermee verbeteringen door te voeren.

 In opdracht van JenV wordt samen met gemeenten, GI’s en andere 
partners een kwaliteitskader en prestatiebeschrijvingen voor de 
jeugdbescherming ontwikkeld. Met deze normeringsslag kunnen 
gemeenten en GI’s betere afspraken maken over tarieven, bijbehorende 
prestaties en de wijze waarop die per GI ingevuld worden met 
caseloadnormen en functiedifferentiatie.  

 Ik ondersteun de sector in een landelijke campagne die het imago van de 
jeugdbescherming zal verbeteren. 
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Zodra ik de Tweede Kamer medio september heb geïnformeerd zal ik u 
inhoudelijk informeren over de maatregelen die genomen zullen worden en hoe 
deze aansluiten op de door de FNV gestelde eisen. Tezamen met de al lopende 
maatregelen, moet dit op korte termijn leiden tot verlaging van de werkdruk van 
jeugdbeschermers en een beter jeugdbeschermingsstelsel.

Tot slot vraag ik u om uw aangekondigde acties met een maand op te schorten, in 
afwachting van de maatregelen waarover ik u tegelijk met de Tweede Kamer zal 
informeren.

Hoogachtend,

De Minister voor Rechtsbescherming,

F.M. Weerwind 


